

# 高三题库

## 英语学科参考答案

### 第一部分：听力（每小题 1.5 分，满分 30 分）

1-5 CACBB 6-10 ACABC 11-15 ACCAC 16-20 BBACA

### 第二部分：阅读理解及七选五（每小题 2.5 分，满分 50 分）

21-23 BDA 24-27 ADAB 28-31 DCDB 32-35 ABCC 36-40 GCEDB

### 第三部分：语言运用（满分 30 分）

#### 第一节：完形填空（每小题 1 分，满分 15 分）

41-45 BAACD 46-50 CBBDA 51-55 DDCAC

#### 第二节：语法填空（每小题 1.5 分，满分 15 分）

56. has become 57. to enhance 58. closed 59. but 60. Updates  
61. observer 62. how 63. a 64. sustainable 65. at

### 第四部分：写作（满分 40 分）

#### 第一节：应用文写作（满分 15 分）

Good morning, dear fellow students! I firmly hold that practical skills are indispensable for young people. Established by the UN General Assembly in 2014, World Youth Skills Day on July 15th reminds us of the vital role of skill development in our growth.

Last semester, I participated in a school woodworking workshop. This experience not only enabled me to craft a small bookshelf for my family but also fostered my sense of responsibility and patience. In today's fiercely competitive society, practical skills, alongside academic achievements, equip us to stand out and adapt to future challenges, laying a solid foundation for our growth.

Thanks for listening!

[评分标准]

#### 第五档（13-15）

1. 覆盖了所有内容要点，表述清楚、合理。
2. 使用了多样并且恰当的词汇和语法结构，可能有个别小错，但不影响理解。
3. 有效地使用了语句间衔接手段，全文结构清晰，意义连贯，完全达到了预期的写作目的。

#### 第四档（10-12）

1. 覆盖了所有内容要点，表述比较清楚、合理。
2. 使用了多样并且恰当的词汇和语法结构，可能有些许小错，但不影响理解。
3. 比较有效地使用了语句间衔接手段，全文结构比较清晰，意义比较连贯，达到了预期的写作目的。

#### 第三档（7-9）

1. 覆盖了大部分内容要点，有个别地方表达不够清楚、合理。
2. 使用了简单的词汇和语法结构，有一些错误或不恰当之处，但基本不影响理解。
3. 基本有效地使用了语句间衔接手段，全文结构基本清晰，意义基本连贯，基本达到了预期的写作目的。

#### 第二档（4-6）

1. 遗漏或未清楚表述一些内容要点，或一些内容与写作目的不相关。
2. 所使用词汇有限，语法结构单调，错误较多，影响理解。
3. 几乎不能有效地使用语句间衔接手段，全文结构不清晰，意义不够连贯，未能达到预期的写作目的。

的。

#### 第一档 (1-3)

1. 遗漏或未清楚表达大部分内容要点，或大部分内容与写作目的不相关。
2. 所使用词汇有限，语法结构单调，错误很多，严重影响理解。
3. 几乎没有使用语句间衔接手段，全文结构不清晰，意义不连贯，完全未能达到预期的目的。

#### 第二节：读后续写（满分 25 分）

*Over the next few days, Kenzie worked hard on her gift. She rummaged through her drawers and found colorful ribbons, glittery stickers, and a stack of cute note cards. On each card, she wrote down a funny memory she shared with Holly—like the time they laughed so hard at a silly movie that they spilled popcorn all over their clothes. She also collected small trinkets: a shiny marble, a tiny toy dinosaur, and a piece of rainbow candy. Then she put all these treasures into a pretty jar she decorated with paint and ribbons. Every item was simple, but each was filled with her creativity and sincere care for Holly.*

*On Friday, the girls visited Holly with their gifts after school. Holly's eyes lit up as soon as she saw them. She squealed with delight when she unwrapped Brynlee's necklace-making kit and Maya's gift card. Finally, Holly reached for Kenzie's gift. When she held the delicately-decorated jar, her face softened with warmth. As she read the notes one by one, she laughed and wiped away a happy tear. The girls spent the afternoon chatting, making necklaces, and planning a movie night for when Holly returned to school. Kenzie was glad. She had worried for nothing. Her mom had been right—friendship and thoughtfulness were what really counted.*

[评分标准]

#### 第五档 (21-25)

1. 创造了丰富、合理的内容，富有逻辑性，续写完整，与原文情境融洽度高。
2. 使用了多样并且恰当的词汇和语法结构，可能有个别小错，但不影响理解。
3. 有效地使用了语句间衔接手段，全文结构清晰，意义连贯。

#### 第四档 (16-20)

1. 创造了比较丰富、合理的内容，比较有逻辑性，续写完整，与原文情境融洽度较高。
2. 使用了比较多样并且恰当的词汇和语法结构，可能有些许错误，但不影响理解。
3. 比较有效地使用了语句间衔接手段，全文结构比较清晰，意义比较连贯。

#### 第三档 (11-15)

1. 创造了基本合理的内容，有一定逻辑性，续写基本完整，与原文情境相关。
2. 使用了简单的词汇和语法结构，有一些错误或不恰当的地方，但基本不影响理解。
3. 基本有效地使用了语句间衔接手段，全文结构基本清晰，意义基本连贯。

#### 第二档 (6-10)

1. 内容和逻辑上有一些重大问题，续写不够完整，与原文情境有一定程度脱节。
2. 所使用的词汇有限，语法结构单调，错误较多，影响理解。
3. 未能有效地使用语句间衔接手段，全文结构不够清晰，意义不够连贯。

#### 第一档 (1-5)

1. 内容和逻辑上有较多重大问题，或有部分内容抄自原文，续写不完整，与原文情节基本脱节。
2. 所使用的词汇有限，语法结构单调，错误很多，严重影响理解。
3. 几乎没有使用语句间衔接手段，全文结构不清晰，意义不连贯。

#### 听力原文

**Text 1**

W: What's your favorite means of transport, Chris?

M: Well, I used to like the bus. But it doesn't always run on time. Now I'm a huge fan of rail travel, though sometimes I go cycling.

**Text 2**

M: Hey Maya, how was the running event yesterday?

W: It was great! I finished in just under 30 minutes.

M: Wow, that's impressive! Maybe I can train for the next one with you.

W: Definitely!

**Text 3**

M: I'm planning a trip. How do you book your flights?

W: I usually book them online. It's quick and convenient.

M: Any websites or apps you recommend for finding good deals?

**Text 4**

W: Can I pay with a credit card?

M: Yes, we accept all major credit cards.

W: What is your return policy?

M: You can return items within 30 days with a receipt.

W: Thank you for the information.

**Text 5**

W: Excuse me. I'm looking for the library.

M: See the building with a clock tower over there? That's the lecture theatre. On its west side is the registration office. And the library is opposite the registration office.

W: Oh, I see! Thanks a lot!

**Text 6**

W: Hello, I'm interested in your basketball training sessions.

M: Welcome! We offer various training programs.

W: Is there a beginner's class?

M: Yes, we have classes for all skill levels.

W: What is the schedule like?

M: Classes are held on Tuesdays and Thursdays.

W: How long is each session?

M: Each session is 90 minutes long.

W: Are there any discounts for long-term commitments?

M: Yes, we offer discounts for quarterly subscriptions.

W: That sounds reasonable. I'll consider signing up.

M: Feel free to reach out if you have more questions.

W: Thank you, I'll think about it.

**Text 7**

W: Hey David, Have you heard about the upcoming science fair?

M: Oh yeah. I've heard about it! I haven't decided yet. What project ideas do you have in mind?

W: I was thinking of something related to renewable energy or maybe even a project about plant growth under different conditions. How about you?

M: I was leaning towards something in astronomy, like studying the phases of the moon or exploring the effects of gravity. Maybe we could brainstorm some more ideas together.

W: Definitely! We could meet up at the library this weekend and do some research.

### **Text 8**

M: Hey, Emma! How was your week?

W: Hey, Liam! Not bad, thanks. Looking forward to the weekend though. What about you?

M: Same here. I was thinking of hitting the trails for a hike on Saturday. But according to the forecast, the weather will be uncertain.

W: Oh really? I was planning a picnic on Sunday. I hope it doesn't rain.

M: Yeah, fingers crossed. I checked a couple of weather apps, but you know how unpredictable it can be.

W: True that. Maybe we should have a backup plan just in case.

M: Good idea. Worst case, we can binge-watch some movies at home.

W: Sounds like a solid Plan B. Let's keep an eye on the forecast and play it by ear.

M: Agreed. Can't let a little rain dampen our spirits!

### **Text 9**

M: Good morning. I need to see a doctor today.

W: Good morning! Don't worry, I'll help you out.

M: I've been feeling weak and dizzy for the past three days. I think it might be related to my stomach, but I'm not sure.

W: Since you mentioned stomach issues, I suggest you meet our general physician first.

M: Could you please tell me which doctor I should consult?

W: After examination, if needed, the doctor may refer you to a specialist.

M: Do I need to book an appointment in advance, or can I meet the doctor directly?

W: The doctor is available today between 11:00 AM and 2:00 PM.

M: How long will I have to wait before my turn comes?

W: The waiting time is usually 20-25 minutes depending on the number of patients.

M: Thank you so much for your help.

W: Please take a seat in the waiting area, and we'll call your name when it's your turn.

### **Text 10**

W: Good afternoon, everyone. We've got a busy night ahead, so please listen carefully. There are several specials on offer this evening, including 50% off all bottles of beer, as well as a grilled beef set meal with a side dish and a glass of lemonade for \$28. Do remember to inform customers of these specials, as we're looking to clear our current craft beer inventory. If you have any questions, feel free to ask Milo, our new bar manager. Also, please check table settings and get all seasonings and tools ready before guests are seated. Keep watch over your assigned areas and promptly respond to any empty glasses or refill requests. Besides, if you have some spare time during tonight's shift, you can assist with organizing the beer shelf-the organization list is posted by the door. Finally, let's support one another and communicate well throughout the night. Together we can make this evening a success.